



First Announcement

International Conference for Nile Basin Countries

"Sustainable Development Of Soil And Water Resources In Nile Basin Countries"

Under The Auspices of

H.E. Minster of Academy of Scientific

H.E. Minister of Agriculture and

Research and Technology

Soil Reclamation

Organized By

National Committee of Soil Science

Academy of Scientific Research and Technology

Ministry of Scientific Research and Technology

Date: 16-19 April 2016

Venue: Tiba Rose Hotel, Cairo

Conference Objectives:

- 1-Enhance and strengthen relationships between Nile basin countries in the field of soil and water management.
- 2-Open communication channels between Egyptian scientific associations and their counterparts in Nile basin countries
- 3-Develop strategies for scientific cooperation between Nile basin countries in the field of soil and water.
- 4-Encourage research cooperation between scientific institution in Nile basin countries
- 5- Explore the potential for joint venture between scientific institution in Nile basin countries
- 6-Strengthen the Egyptian role in enhancing scientific relations between Nile basin countries

Conference Themes

- 1- Soil resources in Nile basin countries and optimum management to overcome the encountered problems.
- 2-Cooperation between Nile basin countries to control desertification, erosion, degradation and soil pollution
- 3-Sustainable agricultural development of Nile basin countries
- 4-Hydrology of Nile River
- 5-Water policies in the Nile basin countries
- 6-Causes and sources of pollution of Nile River
- 7-The scientific cooperation between Nile basin countries to controle water pollution
- 8 Enhancement of scientific research cooperation between institutions in Nile basin countries

Organizing Committee:

- 1- Prof. Dr. Abdelmonem Elgala, Chairman of National Soil Science Committee, prof. of Soil Science, Ain Shams Univ.
- 2- Prof. Dr. Moh. Desouky Helal, Vice Chairman of National Soil Science Committee, prof. of Soil Science, Cairo Univ.
- 3- Prof. Dr. Fawzy Kishk, Member of National Soil Science Committee, prof. of Soil Science, Alexandria Univ.

Contact Us:

- 1- Prof. Dr. Mohamed Ibrahim Desouky Helal- cell Phone: 01119540356: midhilal@hotmail.com
- 2- Prof. Dr. Fawzy Kishk- cell phone: 01222153446 : fkishk@hotmail.com
- 3- Prof. Dr. Mohamed Fathy Yousef- cell phone: 01005174335: abouyuossef@gmail.com

First Announcement:

Excursions and Trips:

- One day field trip to know about soil types and agriculture activities in Egypt and visit the Nile museum
- One day trip before or after conference to visit Egyptian museum, old Cairo, Khan El-Khalaily, and see the Nile and new Cairo
- Visit to Pyramids and Sphinx to enjoy light and sound show
- 2 or 3 days trip to Sharm El-Sheikh to see the three S "see, sand and sun"
- 2 or 3 days trip to Luxor, Aswan and visit Temples

Special program will be organized for accompanying persons





مؤتمر دولى لدول حوض النيل بعنوان " التنمية المستدامة للموارد الأرضية والمائية لدول حوض النيل"

"Sustainable Development of Nile Basin Soils and water"

تحت رعاية

معالي الأستاذ الدكتور وزير الزراعة واستصلاح الأراضي معالي الأستاذ الدكتور وزير البحث العلمي

تنظمها

اللجنة الوطنية لعلوم الأراضي أكاديمية البحث العلمي وزارة البحث العلمى

الموعد: 16 – 19 ابريل 2016

المكان: فندق طيبه روز (Tiba Rose) - القاهرة

أهداف المؤتمر:

- 1 _ تنمية العلاقات مع دول حوض النيل
- 2 فتح قنوات إتصال بين المؤسسات العلمية المصرية ومثيلتها في دول حوض النيل
- 3 وضع استراتيجيات للتعاون بين دول حوض النيل في مجال علوم الأراضي والمياه
 - 4 تعزيز التعاون البحثي بين المؤسسات البحثية في دول حوض النيل
 - 5 _ بحث إقامة مشروعات مشتركة بين دول حوض النيل
 - 6 تقوية الدور المصري وتعزيز روابط العلاقات بين دول حوض النيل

محاور المؤتمر:

- 1 الموارد الأرضية في دول حوض النيل والمشاكل التي تواجهها
- 2 الادارة المثلى للموارد الأرضية للتغلب على مشاكل أراضي حوض النيل
- 3 التعاون المشترك بين دول حوض النيل لحماية الأراضي من التصحر ،النحر ، التدهور ، والتلوث
 - 4 التنمية المستدامة لأراضى حوض النيل
 - 5 الاستغلال الأمثل للأراضى الزراعية في دول الحوض
 - 6 هيدرولوجية نهر النيل
 - 7 السياسة المائية لدول حوض النيل
 - 8 أسباب ومصادر تلوث نهر النيل
 - 9 أفاق التعاون بين دول حوض النيل لحماية المياه من التلوث
- 10 ـ تعزيز التعاون بين مؤسسات البحث العلمي في مجال علوم الأراضي والمياه في دول حوض النيل

اللجنة المنظمة

أ.د/ عبد المنعم الجلا رئيس اللجنة الوطنية لعلوم الأراضي

استاذ الأراضي بكلية الزاعة _ جامعة عين شمس

أ. د /محمد إبراهيم دسوقي هلال نائب رئيس اللجنة الوطنية لعلوم الأراضي – مقرر المؤتمر

استاذ الأراضي بكلية الزاعة _ جامعة القاهرة

أ.د/ فوزى محمد كشك عضو اللجنة الوطنية لعلوم الأراضي

استاذ الأراضى بكلية الزاعة _ جامعة الأسكندرية

للاتصال:

أ. د /محمد إبراهيم دسوقى هلال - ت : 01119540356 midhilal@hotmail.com

1.د/ فوزي محمد كشك - ت - 01222153446 أ.د/ فوزي محمد كشك - أ.د/ فوزي محمد كشك المحمد كشك - ت - المحمد كشك المحمد كشك - ت - المحمد كشك المحمد كشك - ت - المحمد كشك - المحمد

01005174335 : ت - بويوسف الدر محمد فتحي أبويوسف المحمد فتحي أبويوسف المحمد فتحي أبويوسف المحمد فتحي أبويوسف